
Pracovní skupina Programu retenerace
to.t2.202l
zápis ze schůzky
Přítomni:
Alexandr Holub, Jiří Lízler, Martin Šnorbert, Jan Luštinec, Jana Nonnerová
Omluveni:
Davld Hlaváč, René Brož, Tomáš Kesner, Vladimír Richter, Aleš Kožnar
Hosté:
David Ulrych, Petra Fišerová

Doporučení radě města:
Přítomní doporučují radě města pověřit konkrétní osobu či osoby zpracováním koncepce využití

prostoru tzv, tržnice řemesel a stávající městské knihovny. Je třeba stanovit priority, prověřit otázky
související s efektivností navrženého řešení atp. Podrobněji viz bod 7 tohoto zápisu.

Doporučení zastupitelstvu města :

Dnešní schůzka byla zahájena prohlídkou centra města, resp. rnýsledků programu regenerace MPZ
Jílemnice v roce 2021. Během procházky by|y shlédnuty tyto objekty: sousoší Sv. Kříže na Masarykově
náměstí (restaurováno v rámci Programu regenerace MPR a MPZ MK), dům č.p. 70, škola č.p. 288
(dokončena oprava exteriérů objektu, využity finanční prostředky z Programu regenerace MPR a MPZ
MK), dům č.p. 92 v ul, Vavřinecká (fasáda opravena v rámci Programu na obnovu nemovitostí, objektů
nebo jejich prostředí, které se nacházejí na území města Jilemnice). Schůzka pracovní skupiny dále
pokračovala v zasedací místnosti MěÚ Jilemnice.

1. Plnění úkolů z minulé schůzky

Anketní dotazník Programu regenerace MPR a MPZ pro rok 2022 byl dokončen, opatřen
příslušnými souhlasy a včas odeslán ministerstvu kultury. Anketní dotazník byl na dnešní schůzce
přítomným k nahlédnutí.

lílm v zámeckém parku uhynulý v důsledku napadení grafiózou byl pokácen a nařezán tak, aby z něj
mohl b,ít po řádném vyschnutí postaven altán v zámeckém parku. Řezivo je uloženo na pile v Dolních
Štěpanicích. Hrubý návrh altánu připravil J. Lízler.

Doporučení týkající se typu oplocení pozemku jilemnického gymnázia bylo předáno zřizovateli
školy, který jej zohlednil. V plánu je vybudování oplocení na novém betonovém základu dostatečné
hloubky s podezdívkou a norných ocelových dílců (viz projekt lng. Dagmar Tnýznové),

Byl pořízen modřínový štípaný šindet (3,5 mb, dodalo šindelářswí ČaOetta-veríš). Až nastanou
příznivé klimatické podmínky, tak bude šindel namontován jako střešní kfiina místo dožilé krytiny nad
informační tabulí o Zvědavé uličce na kraji Zvědavé uličky,

Po dokončení korektur byla umělecké slévárně v Horní Kalné zadána výroba pamětní desky no
radnici, na desce bude připomenuta iosobnost prof. Marka. Bronzová pamětnídeska bude instalována na
podloubí radnice.

Po dokončení korektur byla firmě BORA ve Víchové nad Jizerou zadána výroba intormační tabule
na tzv, starý hřbitoy. Nerezová pamětní deska bude instalována u vstupu do areálu tzv. starého hřbitova
na novou betonovou zed'.

Byl zpracován grafický návrh pamětní desky Stanislava Zindulky a porovnán s pamětní tabulíJana
Weisse, Pamětní desky St. Zindulky bude umístěna na témže objektu jako pamětní deska J. Weisse. Na
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zák|adě tohoto porovnání byl navrhovaný text pamětní desky St. Zindulky znovu zkrácen. Po dokončení
korektury textu byla zadána výroba pamětní desky Stanislava Zindulky kamenictví Jiří Kynčl. Pamětní
deska bude z pískovce a bude instalována na dům č.p. 68 v ul. Valdštejnská. Slavnostní odhalení je
plánováno ke dni 90. výročí hercova narození (narozen 5. 5, 1932).

Bylo zadáno zpracování studíe využití školy Komenského, Jilemnice. Termín pro případné podání
žádosti o dotaci na rehabilitaci interiérů školy, popř. o dotaci na část takového záměru (MMR) byl posunut
až na duben 2022. S ohledem na tuto skutečnost je možné věnovat zpracování studie využití více času *

termín pro odevzdání studie je 31. 1, 2022. K průběhu zpracování studie bylo doplněno: proběhla
podrobná prohlídka budov školy, proběhly konzultace s představiteli a zástupci školy ohledně provozu a

celkového fungování školy, Byly zrevidovány existující výkresové podklady. Následovat bude zpracování
dokumentace, která bude obsahovat náměty k zamyšlení a rozhovorům na různých úrovních. Následně
bude dohodnut další postup.

Jedním z úkolů z minulých schůzek byla i oprava velké elektroskříně v průjezdu budovy č.p. 70. Ta

byla úspěšně zrealizována.

Byla sepsána přihldška do soutěže o Cenu za nejlepší přípravu a realizaci Programu regenerace MPR
a MPZ a v řádném termínu předána Národnímu památkovému ústavu a Sdružení historických sídel ČtvtS.

Přihláška byla na dnešní schůzce přítomným stručně představena.

Byla upravena pravidla Programu na obnovu nemovitostí, objektů nebo jejich prostředí, které se
nacházejí na území města Jilemnice v bodech pojednávajících o dani z přidané hodnoty (DPH nebude pro
plátce daně uznatelným nákladem akce), doplněna byla povinnost prokázat skutečného majitele
některých právnických osob (nově - viz zákon č.37/202L Sb., o evidenci skutečných majitelů). Body
týkající se daně již byly na podzim 2021 předběžně konzultovány s pracovníky finančního odboru.
Následovat bude kontrola upraveného znění pravidel a příprava podkladů pro schválení upravených
pravidel zastupitelstvem.

Bylo vytipováno svítidlo do průjezdu č.p. 70 (typ svítidla pro zavěšení u stropu - nikoliv z boku):
https://elektrosvit.czlprodukt/irrterier:ova-industrialni-_svitidla/meridia n*industria l/. Cenová nabídka na

rozšířeníVO do průjezdu nebyla firmou Elektros dosud dodána, bude znovu urgována -.:š; j!i';;1]1;ii],.;;,:,'l|ri],

2. Prostor pod zahradním domkem

Na dnešní schůzce bylo potvrzeno, že mají být ještě v prosinci 2021 obesláni všichni dříve vytipovaní
potenciální zpracovatelé studie využití prostoru pod tzv. zahradním domkem v zámeckém parku, a to
prostřednictvím elektronické pošty - ;"l.,.,:i| :ťi,-,'liji,.r,' i'rJ. Vytipování byli tito: www.vrbas.cz (Brno),
www.arch.czlsendler (Brno), www.popela.eu (Nové Hrady), www.zahrarch.cz (Kostelec nad Labem), dále
též ing. arch. Tůma a ing. arch. Langerová (atelier L s.r.o.).

3. Alej ,,za Alexandrem" -,,U Karla"

Krátce byl diskutován uívoj ohledně návrhu obnovení historického propojení Jilemnice a Horní
Branné. Dohodnuto bylo, že cesta bude označována jako ,,U Karla" případně s dovětkem ,,historické
propojení do Horní Branné".

Bude znovu oslovena paní Kyksová ze Státního pozemkového úřadu. Ta byla v souvislosti s cestou
,,U Karla" oslovena se žádostí o možný převod pozemků SPÚ městu Jilemnice, odpověď jsme dosud
neObdrŽeli -:,., j ,1] i1;1:',,1i:, ,, l:,1:.

4. Haklova hrobka

Připomenuta byla též Haklova hrobka a neodkladná nutnost její opravy. Ohledně možného postupu
(zjištění vlastnictví, nařízení prací apod.), byl kontaktován krajský úřad Libereckého kraje, který doporučil
v několika krocích postup řešení nastalé situace. Výkonný správní orgán MěÚ Jilemnice bude podle
doporučení postupovat.
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Přítomní dále doporučují, aby byl osloven městský právní poradce pan Paulů s dotazem na

spolupráci. Konkrétně se navrhuje formulovat dopis paní Matějkové, vystupující jako majitelka hrobky,
s dotazem o doloženívlastnictví hrobky -,:"ii.,- , ;,, "" 

-l,p.

5. Vizuální strategie Jilemnice (reklamy}

Téma vizuální strategie města bylo připomenuto jen okrajově. Jedná se o ve|mi komplexní téma.
Návrhy paní V. R. Fullerové, která zpracovala rámcouý plán, jak se k nové městské vizuální strategii
dopracovat, je třeba pečlivě zvážit. Navržený postup je personálně i časově velmi náročný a je třeba
rozmyslet, zda není možné jej zjednodušit. Téma bylo odloženo na některou z jarních schůzek pracovní
skupiny.

6. Litinová socha sv. Jana Nepomuckého

Ohledně uvažovaného opětovného přemístění litinové sochy sv. Jana Nepomuckého bylo na dnešní
schůzce dohodnuto, že se od tohoto záměru prozatím upouští. V současné době jsou činěny předběžné
kroky k budoucímu obnovení historického propojení Jilemnice a Horní Branné cestou kolem místa
zvaného,,U Karla". Tato cesta by znovu vedla i kolem zmíněné sochy sv. Jana Nepomuckého, Když by se
socha znovu ,,ocitla" u cesty, znovu na očích kolemjdoucích, byl by tak obnoven její uýznam a kouzlo
původního umístění sochy. Jako vhodnější se zatím jeví maximální podpora záměru obnovení historické
cesty kolem sochy.

7. Přemístění městské knihovny

Na dnešní schůzce byl krátce představen (J. Luštinec) záměr přestěhování městské knihovny (v

současné době umístěna vjižní části budovy č.p. 1ve vlastnictvíSprávy KRNAP) do tzv. tržnice řemesel

{severní část objektu ve vlastnictví města Jilemnice). Důvodem pro stěhování knihovny je především
naprostý nedostatek prostoru pro knihovnu vjejím stávajícím umístění. (Krátce po zahájení diskuze
k tématu přemístění městské knihovny se J. Luštinec z rodinných důvodů /pohřeb/ vzdálil a diskuze se dále
neúčastnil.)

knihovna má blit přemístěna do tzv. tržnice řemesel. Ta bohužel již určitou dobu neslouží účelu ,
ktení byl vytyčen v rámci náročné rehabilitace severního křídla objektu č.p. 1 dokončené v roce 2010. l

když ale tržnice řemeselnefunguje jako tržnice, byl prostor pro tento účel uzpůsoben. Byly zde vytvořeny
kóje oddělené prosklenými skládacími uýplněmi, na míru byl vytvořen i nábytek. Do jedné z kójí byl
přemístěn historický stuhařský tkalcovský stav, kte4i zde byl také zprovozněn a příležitostně je dosud
provozován a předváděn veřejnosti. (Tento tkalcovský stav je tak rozměrný, že bylo nutné jej do své
stávající pozice přemístit během stavby - v době, kdy bylo možné zvětšit dveřníotvor tak, aby bylo lze stav
do tržnice přestěhovat. Opětovné přemístění stavu pryč z tržnice není bez vybourání nadpraží dveřního
otvoru možné.) Vtržnicije dále v jedné kóji umístěno vybavení pro stuhařský tkalcovský stav - stroj na

kopírováníděrných štítků, stroj na jejich sešívání, stroj na soukání nití na cívky, dále zde je umístěn malý
ruční tkalcovský stav, stroj na předení provázků apod. V další kóji je pak umístěna populární a turisty
hojně využívaná korálková dílna paní Dity Dolenské. Další kóje je bezúplatně pronajata Jilemského spolku
paní a dívek, nainstalována je zde stálá uistava ,,krkonošská světnička". Kóje je spolku bezúplatně
pronajímána na základě usnesení rady města. Využívána je příležitostně - např. během tvořivých
pátečních podvečerů nebo v rámci Dnů evropského dědictví k prezentaci jilemnických městských kronik.
Další kóje je pronajata paní Kateřině Grófové, která se zabývá moderní floristikou a svatebním designem.
Kóje K+r módy je využívána pouze příležitostně, kóje obsazená Televizí Krkonoše v současnosti využívána
není.

Přítomní si uvědomují, že tržnice řemesel svému původnímu účelu v současnosti neslouží.
Připomínajíale, že k efektivnějšímu využití prostoru tržnice nečinil současný provozovatel potřebné kroky.
Situaci ještě umocnilo dění kolem pandemie koronaviru, kdy byly populární tvořivé pátky v tržnici v době
předadventní a velikonoční opětovně rušeny. Je otázkou, zde je zrušení tržnice a využití prostoru k jinému

účelu vhodným řešením nastalé situace.
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Přítomní dále upozorňují na nevyjasněnost celého záměru. Především: Je prokázáno, že bude
prostor tržnice při zachování středové části jako průchozí a při zachování prostoru pro stuhařský
tkalcovský stav dostatečný? Byla zpracována důkladná rozvaha/studie uvažovaného řešení? Navrhované
využití prostoru tržnice je v rozporu s původním záměrem projektu rekonstrukce objektu, prostor byl

/stavebně/ upraven kjinému využití než pro potřeby knihovny. Původní záměr lze zobecnit tak, že byl
prostor stávající tržnice řemesel koncipován pro návštěvníky města, Knihovna je naopak využívána
především osobami místními, Nevyjasněno je také, jak bude přistoupeno k záměrům stávajících nájemců
kójí v tržnici? Bude paní D. Dolenské nabídnut k využití pro potřeby korálkové dílny jiný prostor? Jakou
formou bude podpořen Jilemský spolek paní a dívek? Kam bude umístěna historická hasičská stříkačka?
Atp. Přítomní členové pracovní skupiny se domnívají,že je nezbytné promyslet, formulovat, konkretizovat
dlouhodobý výhled užívání prostoru stávající tržnice řemesel (a potažmo i opouštěného prostoru
knihovny, byť v části objektu ve vlastnictví Správy KRNAP). Není možné přistoupit k realizaci záměru
přestěhování knihovny a zrušení tržnice řemese| bez řešení souvisejících otázek a úkolů, nejedná se o
izolované úkony, které by bylo možné vytrhnout z kontextu úkolů ostatních. Přítomní doporučují radě
města pověřit konkrétní osobu či osoby zpracováním koncepce využití obou zmíněných prostorů. Je třeba
stanovit priority, je třeba prověřit otázky související s efektivností navrženého řešení atp.

K záměru stěhování městské knihovny považujeme za nutné dále připomenout, že během mnohých
úvah o možném novém umístění knihovny v rámci činnosti pracovní skupiny Programu regenerace byla
několikrát zvažována možnost přemístění knihovny do budovy bývalé městské spořitelny (dnes
v soukromém vlastnictví) (podrobněji viz např. zápis ze L4, 2.2O2O:
https ://www. mesto i ile m nice. czldata/i i l fi les/l 188Slza p§2020-C2-140ů0 1. pdf)

Je zvažované přemístění knihovny do tzv. tržnice řemesel dočasné? Je efektivní provádět /stavební/
úpravy v tzv. tržnici řemesel pro nové využití knihovnou, i když se sem bude knihovna stěhovat jen na

,,dobu určitou" (dočasně)?

8. Ostatní

Na dnešní schůzce byly diskutovány rozdíly mezi procovní skupinou a komisí rady města. Ohledně
kompetencí pracovní skupiny, resp, možnosti transformace pracovní skupiny na komísi rady města bude
dotázán tajemník města, P. Faistauer - !. ]:::' ,

Trvající úkoly z minulých schůzek:

U 4lt3. 3. 2020 (cestvJ D. Hlaváč představil přítomným výsledky svého průzkumu ve věci možnosti obnovy cest,
resp. alejí podél cest v Jilemnici a v nejbližším okolí Jilemnice. Záměr obnovení cesty od Machačkova kříže směrem
na Kozinec a záměr obnovy cesty za penzionem Alexandr byly oddělením PP již zpracovány. Připraven bude ještě
podklad pro cestu ke kapli sv. lsidora a též pro cestu u jilmové aleje na Hraběnce . Možnosti
změny okruhů cest na Kozinci, úprava pěší stezky kolem Jilemnice apod,, vše v návaznosti na lokalitu Kozinec,
nebudou již v rámci činnosti pracovní skupiny Programu regenerace rozpracovávány.

U9lt8. 9. 2O2O (zprůiezdnění prostranství před sÝpkou} Přítomní znovu otevřeli otázku zprůjezdnění
prostranství před budovou bývalé sýpky. Doporučují tématu se nevyhýbat a znovu jej otevřít, zjistit aktuální
možnosti a situaci, komunikovat s vlastníkem

U 2/10. 9. 2021 (omítkv v průiezdu tzv. nového pivovaru č.p. 70)
Opravy omítek v průjezdu se v letošním roce realizovat nebudou, Nadále platí úkoly související s revizí stavu

elektroinstalace v objektu, jak bylo uvedeno v minulém zápisu:
3/ urgovat u spo|, Elektros zpracování cenové nabídky za průzkum stavu elektroinstalace v objektu
4/ urgovat u spol. Elektros zpracování cenové nabídky na rozšíření VO do průjezdu
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U 5/8. 10. 2a21 (informačnítabule ve městě)
Na nově vytvořený odkaz na internetouich stránkách www.mestoiilemnice,cz (,,ostatní informační tabule")

bude umístěn doplněný seznam informačních tabulí ve městě a fotografie všech tabulí - zajistí oddělení PP.

Příští schůzka pracovní skupiny Programu regenerace se uskuteční

IL.2"2a22v 9:Oa v zasedací síni MěÚ Jilemnice

P rog ra m příští sch ůzky :

- úkoly z minulých schůzek

- oprava ohradní zdi zámeckého parku

- Program regenerace 2022

- stěhování knihovny (v širším plénu)

sepsala 15. 12, 2021, připomínky zapracovala (22. 12. 2021) : Petra Fišerovó,
schválil: Jiří Lízler
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